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Forslaget sattes til forhandling. 

Forhandling 

Kristen Touborg (SF): 
Da der efter at B 58 er blevet behandlet i udval- 
get, er fremkommet bilag fra Justitsministeriet, 
der har betydning for sagen, skal jeg anmode 
om, at forhandlingerne afbrydes. 

Formanden: 
Der er nu af forslagsstilleren stillet forslag om, at 
behandlingen af beslutningsforslaget standses, 
og at det henvises til fornyet behandling i udval- 
get. 

Hvis ingen gør indsigelse mod dette forslag, 
betragter jeg det som vedtaget. (Ophold). Det er 
vedtaget. Sagens videre behandling stilles heref- 
ter i bero. 

Hermed sluttede forhandlingen. , 홢 I. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
7) Anden behandling af lovforslag nr. L 149: 
Forslag til lov om ændring af lov om gennem- 
førelse af dele af arbejdstidsdirektivet. (Ind- 
dragelse af de ekskluderede sektorer i lovens 
dækningsområde). 
Af beskæftigelsesministeren (Claus Hjort Frede- 
riksen). 
(Fremsat 29/1 2003. Første behandling 21/2 
2003. Betænkning 19/3 2003). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget overgik derefter til tredje behand- I 
ling. 

Afstemning 

Formanden: 
Jeg foreslår, at lovforslaget går direkte til tredje 
behandling uden fornyet udvalgsbehandling. 

Hvis ingen gør indsigelse, betragter jeg det som 
vedtaget. (Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
8) Anden behandling af lovforslag nr. L 75: 
Forslag til lov om ændring af lov om erhvervs- 
uddannelser med flere love. (Forenkling af ud- 
dannelsesråd m.v. og godkendelse af instituti- 
oner til landbrugsuddannelse). 
Af undervisningsministeren (Ulla Tørnæs). 
(Fremsat 6/11 2002. Første behandling 26/11 
2002. Betænkning 18/3 2003). 

Der var stillet 10 ændringsforslag i betænknin- 
gen. " 
Uden for betænkningen var der ikke stillet æn- 
dringsforslag. , 

Lovforslaget og ændringsforslagene sattes til 
forhandling under ét. 

Forhandling 

Nicolai Wammen (S): 
Jeg skal på Socialdemokraternes vegne gøre 
rede for, at vi ved tredjebehandlingen vil opfor- 
dre til, at regeringspartierne og Dansk Folkepar- 
ti støtter de af Socialdemokraterne stillede æn- 
dringsforslag til L 75, og hvis det ikke bliver til- 
fældet, vil Socialdemokraterne undlade at stem- 
me til det samlede lovforslag ved tredje behand- 
ling. 

Hermed, sluttede forhandlingen. 

Afstemning 

Ændringsforslag nr. 1-7 vedtoges uden afstem- 
ning. 

Ændringsforslag nr. 8 forkastedes, idet 50 stemte 
for, 56 imod; 1 stemte hverken for eller imod. 

Ændringsforslag nr. 9 forkastedes, idet 51 stemte 
for, 59 imod. 

Ændringsforslag nr. 10 forkastedes uden afstem- 
ning.  ; 
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Lovforslaget overgik derefter til tredje behand- 
ling. 

Kl. 14.30 

Formanden: 
Jeg foreslår, at lovforslaget går direkte til tredje 
behandling uden fornyet udvalgsbehandling. 
Hvis ingen gør indsigelse, betragter jeg det som 
vedtaget. (Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
9) Forespørgsel nr. F 39: 
Forespørgsel til trafikministeren: 
»Hvad kan ministeren oplyse om muligheder- 
ne for at sikre den bedst mulige trafikløsning 
for Bornholm, herunder natfærge fra Rønne til 
nordhavnen i København og tilstrækkelig ka- 
pacitet i sommerperioden?« 
Af Keld Albrechtsen (EL) og Line Barfod (EL). 
(Forespørgslen anmeldt 29/1 2003. Fremme af 
forespørgslen vedtaget 4/2 2003). 

Begrundelse 

Keld Albrechtsen (EL): 
Jeg er glad for, at vi i dag får mulighed for at 
drøfte spørgsmålet om den fremtidige færgebe- 
tjening af Bornholm. 

Der blev jo den 2. januar i år indgået ét forlig 
mellem samtlige partier i Folketinget og ... 

Første næstformand (Svend Auken): 
Der skal altså være mere ro i salen. Det er svært 
for mig at høre, hvad ordføreren siger. Tænk så, 
hvad interesserede medlemmer ude i salen har 
af vanskeligheder med at høre. Der skal være 
betydelig mere ro, når vi laver de her vagtskifter. 

Vi starter nu forfra på motiveringen. 

Keld Albrechtsen (EL): 
Tak, hr. formand. 

Der blev indgået forlig den 2. januar med 
samtlige partier bortset fra Enhedslisten, men 
det lykkedes ikke efterfølgende trafikministe- 
ren at blive enig med Bornholms Regionsråd om 
en rimelig løsning. 

Regionsrådet vedtog den 23. januar, at man 
ønsker et nyt og tredje færgeforlig, hvor natfær- 
gen sejler Rønne-København i stedet for Rønne- 

Køge, idet der sikres både tilstrækkelig gods-, 
passager- og køjekapacitet. Disse ønsker har mi- 
nisteren endnu ikke opfyldt, og efter alt hvad jeg 
har fået at vide, har ministeren ikke formået at få 
skabt en forhandlingsløsning med Regionsrådet 
og repræsentanter for Regionsrådet. 

Som et plaster på såret foreslog ministeren så, 
at Regionsrådet kunne få 8 mio. kr. til at lappe 
på skaderne, men i en beslutning i Regionsrådet 
den 20. februar vedtog man at sige nej tak. Så 
længe destinationen ikke kan ændres, ønsker rå- 
det ikke at prioritere de 8 mio. kr. 

Det er jo en meget dramatisk beslutning, en 
beslutning af hidtil uset rækkevidde tror jeg. Vi 
ser altså her, at der kommer en minister med 8 
mio. kr., men så er den løsning, ministeren byg- 
ger det på, så dårlig, at en kommunalbestyrelse 
er nødt til at sige nej tak til at være med til at for- 
valte pengene. Det viser noget om, hvor langt 
ude ministeren er i denne sag. 

Forliget dømmer Bornholm til stagnation, det 
er der ingen tvivl om. Væsentlige erhvervssekto- 
rer, f.eks. pendlerområdet og turistområdet, som 
er meget vigtige områder for det bornholmske 
erhvervsliv, vil ikke kunne udvikle sig i takt 
med tidens behov, hvis færgeforlig 2 vedtages, 
og det vil i almindelighed også betyde betydeli- 
ge forringelser for passagererne. 

Kl. 14.35 
Færgeforlig 2 er forkert skruet sammen. Der 

er for stor godskapacitet i Køgeløsningen, for lil- 
le kapacitet på Ystad i spidsbelastningssituatio- 
nerne, og så er det helt store problem, at Born- 
holm vil miste de fleste af de pendlere, der har 
etableret sig, fordi de naturligvis ikke vil bydes 
og ikke kan indrette sig efter den meget uhånd- 

. terlige Køgeløsning, som jo vil gøre det helt uri- 
melig besværligt for pendlere at nå frem og til- 
bage til København. 

Så jeg håber meget, at vi i den her debat kan 
få tøet op på positionerne, kan få skabt mulighe- 
der for nye drøftelser, således at vi ikke skal op- 
leve endnu en Arrivaskandale under den nuvæ- 
rende minister. 

Besvarelse 

Trafikministeren (Flemming Hansen): 
Spørgeren ønsker mulighederne belyst for den 
bedst mulige trafikløsning for Bornholm specielt 
med fokus på natfærge fra Rønne til Nordhav- 
nen i København og tilstrækkelig kapacitet i 
sommerperioden. 


